

Mors d. 9. januar 2020

Kære styregruppe

Hermed **referat** af møde i styregruppen

Onsdag d. 8. januar 2020 kl 17 i Mødestedet.

Ann-Sophie Øberg deltog i hele mødet.

Velkommen til Mette Noppenau, der afløser Kristian som repræsentant for Hvidbjerg Beboerforening-

Dagsorden:

1. Godkendelse af referat af møde d. 6. november 2019.

Referat: Godkendt.

2. Orienteringer:

Referat:

- Halvårsmødet i Landdistriktsrådet: *Ikke meget nyt. Den senest redigerede landdistriktspolitik kan læses på rådets hjemmeside: ldr.dk*
- "Skovrejsning" ved Redsted Sognegård. *Ikke fundet fonde til skovrejsning endnu. De offentlige fonde vedrører skovrejsning på private (landbrugs)arealer. Kommunen er indforstået med, at området beplantes. Redstedfolkene indhenter prisoverslag f.eks. via Hedeselskabet. Af mulige støttemuligheder nævnes: "Danmar planter træer", Matasfonden, Spar Nord, Friluftsrådet.*
- Frustration over Nordjyskes ringe dækning af Mors. Mange opsigelser af abb. Læg mærke til David Højmarks facebookside **KunMors** og Dorit Glintborgs hjemmeside; **Dorits.dk**
- Etableret samarbejde mellem Pia Odderskov og Peter Appel om fortællinger og oplevelser fra Mors.
- Resultatopgørelse for Landsbyen de 7 Sogne for 2019 uddelt.

3. Strategisk udviklingsarbejde

og en drøftelse af fremtidige indsatser og organisationen heraf. v/ Ann-Sophie Øberg.

Referat:

Ann-Sophie Øberg gav et oplæg om de flotte opnåede resultater i Landsbyen de 7 Sogne og et eventuelt behov for at revitalisere processen gennem en fornyet systematisk borgerinddragelse vedr. forventninger og ønsker til den Videre-/fortsatte udvikling: Herunder ses der også på de punkter i den oprindelige masterplan, som ikke er opfyldt.

Under mødet nævnes flg. udviklingspunkter fra de enkelte områder:

Redsted:

- Skiltning i området
- Anvendelse af ældreboligerne (måske ikke så relevant lige nu)
- Synlige (nye) Fællesskaber: ølbryggerlauget,, sangarr. i "Hulen"

Hvidbjerg:

- Færdiggørelse af byfornyelse (bl. Torvet)
- Ældre- senior- og almene lejeboliger
- Sammenhæng med natur.

TORF:

- Genopretning af private og offentlige vådområder
- Genetablering af forsvundne stiforløb – evt. nye
- Aktivering af Tæbring Forsamlingshus.

Karby:

- Færdiggørelse af igangværende projekter.
- Områdets stisystemer i øvrigt

Chresten foreslår, at vi overvejer sociale tiltag i form af socialøkonomiske aktiviteter omkring f.eks. genbrug.

Det aftales. At Ann-Sophie videretænker og sammenfatter overvejelserne til oplæg om at næste Årsmøde gøres til et egentligt borgermøde for hele området. Sagen tages op på næste møde.

4. **Status på Karby Kuber og Kærstien**, herunder overvejelse om indstilling til "dit bud på Danmarks bedste renovering".

Referat:

Heftig diskussion om "ejerskabet" til Nordea-projektet, konkluderende i, at det er Karby Kubers projekt. Der er indhentet tilbud på færdiggørelse af stiforløbet og projektet bearbejdes for omfanget af frivilligt arbejde. Der er søgt dispensation for anlæggelse af stien i et §3 område og der er aftalt samtaler med de berørte lodsejere. Der skal endvidere søges byggetilladelse.

Karby Kubers bestyrelse har indvilget i at tage ansvar for pasning af stiforløbet, men er selvfølgelig åben for en brede deltagelse heri.

En evt. indstilling til "Danmarks bedste renovering" afventer om indsatsområdet videreføres i 2021.

5. **Velkomstpakken.**

Forslag om, at pakken fremover ikke uddeles til nye lejere – anden opmærksomhed til nye lejere i området.

Referat: *Chresten anmoder om større omhu med at informere ham om tilflyttere. Det aftales at der fremover kun gives en mindre velkomstpakke til tilflyttede lejere. Eventuelle lovede velkomstpakker til tilflyttede lejere uddeles dog.*

5. **Omtale af lokale arrangementer på Facebook.**

Det foreslås, at der ud over foromtale også laves en slags Facebook beretning om arrangementet med billeder o. lign.

Referat: *Chresten anmode om at han oplyses om diverse arrangementer og vil fotografere ved arrangementerne (hvis der gives tilladelse). Han sørger for, at billeder og en kort omtale lægges på hjemmesiden/facebook.*

6. **Øvrige spørgsmål til Ann-Sophie om samarbejdet med kommunen.**

Referat: *Intet yderligere at referere.*

7. **Eventuelt og fastsættelse af næste møde.**

Referat:

Næste møde:

Onsdag d. 4. marts 2020 kl 17 i Mødestedet:

Referat: Poul Erik